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VLAKAF
Hansbeekse dorpskrant

Vlakaf hangt het varken uit 



Horen, zien en schrijven 
Beste lezers 

Was je er bij op kermiszaterdag? Op de eerste avondmarkt in 
Hansbeke? 

Dit initiatief was toch wel een goede aanvulling op het al mooie 
kermisprogramma. 
Kermis is maar geslaagd als er volk op af komt. Het goede 
weer was natuurlijk een belangrijke factor, het is al anders 
geweest. 

Minstens even belangrijk zijn de activiteiten die georganiseerd 
worden. Sinds jaar en dag doet ons feestcomité dat fantastisch. 
Maar zo’n avondmarkt erbij trekt toch nog wat (ander) volk naar 
het dorp. Laat ons dus hopen dat die avondmarkt het begin 
van een traditie is. 

Evenzo hangt de leefbaarheid van een dorp af van hoeveel 
mensen er op de dorpskern afkomen. En ook hier speelt de 
wekelijkse markt een belangrijke rol. Hij trekt mensen naar het 
dorp, mensen die elkaar zien, mensen die blijven hangen om 
nog iets te drinken. En op donderdag kan je een zoetekoekske 
kopen. 

Ook op zondag is er een markt. Of toch minstens een 
marktkramer… Van ‘s ochtends vroeg kan je er terecht voor 
groenteplantjes. En ook hier komen mensen niet alleen kopen, 
maar ook voor een ‘klapke’. Sommigen stoppen gewoon 
omdat ze iemand zien staan aanschuiven die ze kennen. Ze 
hebben zelf niets nodig, of zijn al twee uur eerder geweest, 
maar willen gewoon een praatje doen. 

En die marktkramers, die mensen naar het dorp lokken, zorgen 
mee voor de leefbaarheid van ons dorp. Samen met de winkels 
en de horeca natuurlijk. En per slot van rekening is dat wat het 
verschil maakt tussen een dorp waar het goed is om te leven en 
een dorp dat louter een slaapdorp is. 

Dus: kom af en toe eens naar de markt. De marktkramers 
blijven komen en jij ontmoet er je dorpsgenoten in een 
ongedwongen sfeer. 

De redactie 
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De landbouwsector staat volop in de actualiteit. Stikstofakkoord, Europese natuurherstelwet, aanduiding van 
nationale parken, stijgende voedselprijzen, geweigerde vergunningen … Elke dag valt er wel een nieuwe 
bedreiging uit de lucht, zo lijkt het. Zeker de intensieve landbouw krijgt het hard te verduren. De Vlaamse 
regering wil de varkensstapel met 30 procent verminderen tegen 2030 en biedt een uitkoopregeling voor 
varkensboeren aan. Van de bijna 1000 varkensboeren zou slechts een 200-tal boeren op het aanbod ingaan. 
Intussen groeit ook het verzet tegen de druk op de landbouw. Tijdens de recente provinciale verkiezingen in 
Nederland haalde Caroline van der Plas en haar partij BoerBurgerBeweging landelijk bijna een vijfde van de 
stemmen en werd in 11 van de 12 provincies de grootste. De Boerenbond stapt naar de Raad van State tegen  
het stikstofakkoord. En president Macron en onze premier De Croo wilden de ‘pauzeknop’ indrukken inzake de 
Europese natuurherstelwet.  

Er beweegt wat, laat dat duidelijk zijn. Maar wat beweegt er in Hansbeke? In 2020 gingen we langs bij een 
bioboer (Felix de Bousies). Omdat de varkenssector nu in het vizier komt, bezoeken we twee Hansbeekse 
varkensboeren. De melk- en rundveebedrijven komen later nog aan bod.   

Brasvar 

Terwijl de Europese ministers van Landbouw 
vergaderen in Luxemburg over de Natuurherstelwet, 
fietsen we naar de Dalestraat. Dicht bij de Grote 
Beek en de oprit naar de kust ligt het bedrijf Brasvar. 
Op deze plek boerden vorige eeuw Adiel Peltyn en 
daarna zijn zoon Raphaël met Lea Serry. Nu hebben 
we een afspraak met huidig zaakvoerder Louis 
Verschelde, die ons rondleidt in het fonkelnieuwe 
bedrijf. 

Louis vertelt dat hij de vierde generatie Verschelde is 
die werkt in de landbouwsector. Zijn ouders Kristof 
Verschelde en Angelique Dobbels waren beiden van 
boerenafkomst en baten nog steeds een boerderij 
uit in de Landegemstraat te Vosselare. Zij kweken er 

Brasvar varkens, dat is een kwaliteitslabel dat ze 13 
jaar geleden hebben opgestart. Het Brasvar vlees 
wordt verkocht bij de betere slager en in de horeca. 
In 2021 werd gezocht naar uitbreiding en werd het 
bedrijf hier, toen van Franky Meuleman, over-
genomen en meteen volledig vernieuwd volgens de 
nieuwe normen van de wetgeving. Louis is 26 jaar 
en studeerde voor slager. Hij volgde ook een drie-
jarige opleiding bedrijfsmanagement in Gent. De stiel 
leerde hij gaandeweg van zijn ouders. 

Bewaken wat eruit komt 
De klemtoon ligt op een 
emissiearm systeem, dat wil 
zeggen dat de uitstoot zoveel 
mogelijk beperkt wordt, zowel 
wat betreft de mest als wat in 
de lucht komt. De vernieuwde 
milieuwetgeving daagt land-
bouwers uit meer en meer 
bezig zijn met het reduceren 
van hun uitstoot. De klemtoon 
ligt op een emissiearm sys-
teem, dat wil zeggen dat de 
uitstoot van onder meer am-
moniak, geur en stofdeeltjes 
drastisch gereduceerd wordt, 
zowel wat betreft de mest als 
wat in de lucht komt. We 
staan buiten naast de stallen 

en ruiken inderdaad weinig ammoniak! 

Het bedrijf zet in op een brongerichte aanpak, gaat 
Louis verder. Met behulp van een techniek in de 
kelder wordt de mest onder de roosters onmiddellijk 
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gescheiden in een dunne fractie en een dikke fractie. 
De urine loopt in één kanaal af en de mest in een 
ander. De vaste fractie wordt opgepompt in een 
bovengrondse silo die wekelijks wordt leeggemaakt 
door een mestverwerkingsbedrijf uit Zomergem om 
er groene energie van te maken. Door de mest 
direct te scheiden voorkomt men het ontstaan van 
ammoniak. Alle hokken in de stal zijn voorzien van 
een bolle vloer met vloerverwarming en afleidings-
materiaal om het de varkens comfortabel te maken, 
zomer en winter. Ze krijgen ook elk 0,90 m² in hun 
hok met een vijftiental varkens, meer dan de wettelijk 
opgelegde 0,75 m² per varken. In het totaal zijn er 
3000 varkens in de nieuwe stallen. 

In de stallen zijn luchtwassers om de geur te 
verwijderen. Die werken met filterpakketten die 
continu met water besproeid worden. Hierin zitten 
biologische elementen die de ammoniak met 75% 
verminderen. Het water loopt in drie ondergrondse 
kelders van elk 70 m³ en belandt op de akkers in de 
omgeving.  

Daarnaast werd een luchtwasser geplaatst om de 
uitgaande lucht te gaan zuiveren van vuile deeltjes. 
Met behulp van ventilatoren wordt de lucht door een 
filterpakket geblazen. Doordat de filter bevloeid 
wordt met water, gaan ammoniak, geur en stof-
deeltjes opgelost worden in het proceswater. Zo 
komt het niet in de lucht terecht maar wordt het 
gebruikt als meststof op de akkers.  Brasvar doet 
hiervoor beroep op Agri Peltijn om de mest op het 
land uit te spreiden.  

Verzorgen wat erin gaat 
Vooraan op het bedrijf werd een nieuwe loods 
gebouwd met daarin de centrale voederkeuken en 
opslag van de verschillende reststromen. Dit is het 
hart van het bedrijf.  

Voor de voeding krijgen de varkens geen droogvoer 
maar wordt een nat mengsel gemaakt, een ‘bras’ 
dus, vanuit zes grote opslagsilo’s die elk een 
verschillende reststroom bevatten. Een computer-
programma past de receptuur en hoeveelheid aan 
volgens het gewicht van de varkens. De voeder-
installatie in de Dalestraat is vrij uniek in België, 
beklemtoont Louis. De varkens krijgen niet alleen 
maïs maar ook graanspoeling als restproduct van 

Fil l iers uit Deinze, gestoomde en 
gepasteuriseerde aardappelschillen van 
Agristo uit Nazareth, kaaswei van Cam-
pina uit Aalter, olijfolie van de tweede 
persing en soyfeed. Dat laatste is een 
eiwitrijk voedermiddel zoals je dat ook 
vindt in sojadranken. De meeste in-
grediënten worden aangeleverd uit de 
directe omgeving om grote transporten 
te vermijden. Zoals vroeger het keuken-
afval in de bras, worden nu ook neven-
stromen van voedingsbedrijven verwerkt. 
Maar alles natuurlijk in veel grotere 
hoeveelheden en niet meer op een 
fornuis in een gietijzeren kuip! Op de 
stallen liggen ook heel wat zonne-
panelen.  

Op die manier wordt op het bedrijf in de Dalestraat 
ecologischer gekweekt dan op een traditioneel 
varkensbedrijf. 

Durocvarkens geven kwaliteitsvlees 
De familie Verschelde werkt met Durocvarkens, een 
ras dat oorspronkelijk uit Denemarken komt.  
'13 jaar geleden zijn we ons verder gaan informeren 
hoe we een varken konden kweken dat door onze 
klant (de betere ambachtelijke slager en horeca) én 
door de consument opvalt door zijn kwaliteit, smaak 
en malsheid. Door de keuze van een geschikt ras en 
dit in combinatie met een authentieke voeding is ons 
BRASVAR'ken ontstaan. Een brasvarken was 
vroeger een varken dat men thuis kweekte in een 
hokje. Men gaf het de resten van de keuken 
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aangevuld met gekookte aardappelen. We hebben 
onze productie/kweek dan ook zodanig aangepast.  
Wij kruisen onze zeugen met een Duroc beer. De 
duroc zorgt voor meer intramusculair vet in het vlees 
en dat zorgt voor extra malsheid en smaak aan het 
vlees. Deze smaak wordt bovendien versterkt door 
de natuurlijke en gevarieerde voeding die de dieren 
krijgen. 

Bovendien worden de varkens vrij van antibiotica 
gekweekt. In de fase van 20 kg tot 125 kg 
(slachtrijp) garanderen we geen enkel antibioticum te 
hebben toegediend aan de varkens', vat Louis 
samen.  

In de Dalestraat worden biggen van 20 à 25 kg 
opgekweekt tot slachtrijp vleesvarken van 125 kg. 
De biggen zijn afkomstig van het zeugenbedrijf in 
Vosselare. Daar worden de zeugen kunstmatig 
bevrucht met sperma afkomstig van een Duroc beer. 
Ook Luc De Smet, nog dichter bij de autostrade, 
kweekt diezelfde biggen en deze worden dan door 
de familie Verschelde aangekocht en verder 
afgemest. Het vlees van Durocvarkens is malser en 
sappiger doordat het vlees meer gemarmerd is. Het 
belandt bij slagers en rechtstreeks in de horeca. De 
meeste slagers kopen ganse karkassen ofwel 

kunnen ze ook deelstukken kopen. Er is ook 
charcuterie van Brasvar. 

Een bedrijf te lande 
Louis ervaart in Hansbeke veel appreciatie voor de 
boeren. In de bedrijven in Vosselare en in de 
Dalestraat werkt hij samen met zijn beide ouders en 
nog vier andere medewerkers. Twee keer per dag 
moet de ronde van de stallen gebeuren om zieke 
dieren op te sporen, de netheid van de stallen te 
verzorgen, de voeding en de mestafvoer te 
controleren. 

Aan het bedrijf wordt een groenscherm met bomen 
en struiken aangelegd. Er is ook een grote zone 
waar een bijenmengsel is ingezaaid. Hij wil het 
landelijke karakter bewaren. Het bedrijf loost 
natuurlijk niet in de Grote Beek en zit op een grote 
afstand van natuurgebieden zoals Drongengoed. 
Louis ziet de toekomst positief tegemoet.  

'We merken dat de consument van vandaag op 
zoek gaat naar producten met meer smaak en de 
afkomst van de producten wil kennen. Ze eten 
misschien liever wat minder vlees maar dan wel het 
betere… De positieve reacties die we terugkrijgen 
van onze klanten en van de consumenten stimuleren 
ons om in deze richting verder te werken', besluit 
Louis. 

Carl Coppens 

Helemaal op het einde van de Warandestraat, in de  
vroegere Kippendonkstraat naar de spoorweg, heeft 
Carl Coppens (41) en zijn vrouw Alison Gheyle (39) 
een varkensbedrijf met 220 zeugen en 3000 biggen 
en varkens. Alison werkt niet actief mee op het 
bedrijf, maar werkt deeltijds bij Familiezorg Oost-
Vlaanderen in regio Aalter en zorgt ze voor het 
huishouden en hun twee kinderen Amaris (10) en 
Barre (6).  

Jaarlijks produceert Carl ongeveer 700 biggen voor 
verkoop en 5000 varkens voor de slacht. Recent 
heeft hij nog een loods bijgebouwd. Geen stal, zoals 
we aanvankelijk dachten. ‘Sedert minister Demir aan 
het bewind is, is het zo goed als onmogelijk om nog 
varkensstallen vergund te krijgen’, zegt Carl. Hij 
heeft een gesloten bedrijf, wat betekent dat de 
biggen op het bedrijf geboren worden en ook daar 
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worden afgemest. ‘Dit jaar heb ik zelfs wat biggen 
verkocht aan Slovenië en Spanje, want daar is er 
veel vraag naar varkensvlees tijdens het toeristisch 
seizoen.’  

Van nul gestart 
De familie Coppens heeft eerst nog in Poesele 
gewoond en op een varkensbedrij in loonkweek 
gewerkt en zijn daarna op het perceel naast de 
boerderij van de grootouders van Carl voor eigen 
rekening gestart. De vader en moeder van Carl 
hebben alles zelf gebouwd, 10 jaar lang. Vader 
Coppens heeft alles zelf gedaan: metselen, 
elektriciteit, leidingen leggen, schrijnwerk…. Carl 
heeft veel geholpen, terwijl hij zelf nog als werfleider 
in de bouw werkte. In 2016 nam hij het bedrijf over, 
maar Carls beide ouders steken nog elke dag een 
handje toe.  

Boeren klagen altijd, maar op dit moment klaagt Carl 
zeker niet. De varkensstapel is in Vlaanderen met 15 
procent gedaald waardoor hij nu zeer goede prijzen 
krijgt. Dat staat in stevig contrast met vorig jaar. 
Toen waren de voeder- én energieprijzen hoog en de 
verkoopprijs extreem laag. Vandaag zijn die 
verkoopprijzen meer dan verdubbeld. Hij hoopt dus 
dat de huidige situatie nog een tijdje blijft duren, 
zodat hij zijn verlies van vorig jaar kan goedmaken.  
Het bedrijf en de woning zelf liggen verspreid over 
zo’n 2 hectare. Daarnaast heeft Carl nog 30 hectare 
akkerland. Daarop verbouwt hij maïs, aardappelen, 
tarwe en gerst. Een deel gebruikt hij als voeder in 
zijn eigen bedrijf. Aardappelen worden verkocht. Hij 

legt uit dat de akkers nodig zijn om mest af te 
zetten. Het feit dat hij niet alleen voedergewassen 
voor eigen gebruik teelt, heeft twee redenen. 
Enerzijds is het niet langer toegestaan om jaar na 
jaar dezelfde gewassen te telen en is een 
landbouwer verplicht wisselteelt toe te passen, 
anderzijds helpt afwisseling het om ziektes en 
onkruiden te onderdrukken. 

Het bedrijf is niet biologisch, maar dat wil niet 
zeggen dat Carl geen aandacht voor het milieu 
heeft. ‘Een volledig biologische teelt is moeilijk’, 
vertelt Carl. ‘De opbrengst ligt een stuk lager en de 
mechanische bewerking is sterk afhankelijk van het 
weer: het mag niet te droog of te nat zijn.’ Conclusie 
is dat biologische teelt op grote schaal volgens Carl 
erg moeilijk is. Toch doet hij heel wat ‘biologische’ 
inspanningen: als hij mest uitrijdt, houdt hij ruim 
afstand van de beek (om verontreiniging te 
vermijden) en hij zaait bloemenstroken van 6 m 
naast de akkers. Hij past ook carbon farming toe. 
Dat zijn allerhande technieken om koolstof (en dus 
CO2) vast te leggen. Hij plant heggen aan, zaait een 
gras- en luzernemengsel in de schaduw van bomen 
en dus ook bloemenstroken. Carl is voorstander van 
bomen, zolang die beredeneerd worden geplant en 
onderhouden. Best op een goeie plaats, zodat ze 
niet te veel schaduw op de akkers werpen. ‘Mijn 
vader heeft zo zijn bedenkingen bij al die bomen…’, 
mijmert Carl. Onkruidbestrijding en bemesting 
gebeurt met gps-sturing, waardoor er veel preciezer 
gewerkt wordt. Voor al die inspanningen krijgt hij 
gelukkig ook Europese subsidies.  

In de varkensstallen zelf gaat hij ook op zoek naar 
milieu- en diervriendelijke verbetering. Hij reduceert 
het gebruik van antibiotica door die minder 
preventief toe te passen maar enkel wanneer het 
echt nodig is. Recent plaatste hij een nieuwe 
installatie om grondwater te ontijzeren en hij voegt 
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zuren aan het water toe, waardoor het smakelijker 
wordt voor de varkens. Ook de leidingen worden 
goed ontsmet om bacteriëngroei en aanslag te 
vermijden. Tenslotte heeft hij ook vernevelaars 
geplaatst in de stallen, zodat die 2 tot 3°C koeler 
worden. Een zeug heeft het liever wat fris terwijl het 
voor de biggen niet warm genoeg kan zijn tijdens de 
eerse levensweken. Een moeilijke evenwichts-
oefening dus. Regenwater wordt opgevangen in een 
lagune van maar liefst 530.000 liter en wordt 
gebruikt in de stallen en voor de beplanting. 

Niet tegen windmolens 
De rode draad in het verhaal van Carl zijn de 
investeringen die hij doet. Een paar jaar terug heeft 
hij de daken op de stallen vernieuwd. Hij heeft alle 
asbest verwijderd en meteen 1.500 m² dak-
oppervlakte vernieuwd en dubbel geïsoleerd. Dat 
zorgt voor een beter klimaat voor de varkens, zowel 
in de zomer (koeler) als in de winter (warmer). 
Daarnaast heeft hij maar liefst drie zonneboilers voor 
warm water: één voor het woonhuis, één voor de 
biggenstal en tenslotte één voor water om de stallen 
mee te reinigen. 

Uiteraard tracht Carl ook zoveel mogelijk elektriciteit 
zelf te produceren. Hij had al zonnepanelen die tot 
20.000 kWh per jaar opbrengen en vorig jaar heeft 
hij een windmolen met een capaciteit van 30.000 
kWh geplaatst (ter vergelijking: een gemiddeld gezin 
verbruikt jaarlijks 3.500 kWh). Die windmolen is vier 
keer duurder dan zonnepanelen, maar produceert 
ook ’s nachts en tijdens de donkere maanden. Op 
die manier worden de pieken en vooral de dalen van 
de zonnepanelen aangevuld. Voor al die in-
vesteringen kan Carl beroep doen op investerings-
steun via het VLIF (Vlaams Landbouwinvesterings-
fonds) en tot voor kort kon hij als jonge 
landbouwer onder de 40 jaar nog van een 
extra tegemoetkoming genieten voor 
energiebesparende en mi l ieuger ichte 
investeringen.  

Toekomst voor familiebedrijven 
Carl vindt dat het een verkeerde beleidskeuze 
is geweest om in te zetten op steeds grotere 
bedrijven. Het aantal bedrijven nam wel af, 
maar ze werden veel groter doordat de 
overblijvers de aantallen dieren overnamen 
van zij die stopten. Sommige bedrijven 

hebben tot 800 zeugen, bijna het viervoudige van 
Carls bedrijf. Het was beter geweest om de kleine 
familiebedrijven te onder-steunen. Hij pleit ook voor 
meer steun aan jonge boeren en ziet daar hoopvolle 
signalen. Oudere, niet-actieve boeren die een 
pensioen ontvangen, zullen niet langer van premies 
kunnen genieten. ‘Het is belangrijk dat er gronden 
vrijkomen voor jonge boeren, zodat er nog 
voldoende productie mogelijk is in eigen land. De 
Belgische voedselkwaliteit ligt zeer hoog en wordt 
streng gecontroleerd. En de oorlog in Oekraïne heeft 
ons doen inzien dat lokale voedselproductie echt 
wel nodig is.’ Bij ingevoerd voedsel is de kwaliteit of 
een goede prijs niet altijd gegarandeerd. Zelf werkt 
hij onder het label BePork, dat lokale productie 
garandeert en strenge voorwaarden oplegt rond 
dierenwelzijn, duur-zaamheid en diergezondheid. Hij 
kweekt bovendien met beren van het Belgische 
varkensras Piétrain -met de typische zwarte vlekken, 
gekruist met zeugen van het ras Hypor. Die 
combinatie levert een goed bespierd vleesvarken op 
dat snel groeit. 

Zijn eigen toekomst ziet hij nog verzekerd tot 2030, 
want tot dan loopt zijn vergunning. Hij werkt volgens 
de ‘oude normen’ en zal tegen dan in elk geval 
moeten investeren om de stikstofuitstoot te 
verminderen. ‘Ik kan investeren in een luchtwasser, 
maar ik kan ook met minder dieren werken.’ In elk 
geval: hogere investeringen betekenen ook hogere 
kosten. 

Terwijl we tussen de stortvlagen door de stallen 
bezoeken, vergezeld van dochter Amaris, toont Carl 
ook zijn moestuin. Tomaten, komkommers, broccoli, 
wortels, bieten (‘voor de schapen’), blakend van 
gezondheid en piekfijn verzorgd, een boer in hart en 
nieren! 
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Op goed geluk 

We trekken een diagonaal op de kaart van Hansbeke. We bellen onaangekondigd aan bij het dichtstbij gelegen 
huis. We babbelen over het leven. Telkens een ontmoeting met een bekende of minder bekende Hansbekenaar. 
Telkens een verrassing… 

We gaan langs bi j Christian Verelst 
(bijgenaamd Kricke) en Sabine Boerjan. Het 
nieuw samengesteld gezin heeft drie kinderen, 
Lana (16j), Feline (14j) en Frauke (8j) en woont 
in de Lindestraat 1. Kricke en Sabine werken bij 
het Expertisecentrum Dementie Paradox in 
Gent. Hij is afkomstig van Vosselaar en zij van 
Knokke. Een huis met een ‘fopvoordeur’ en een 
gezin met een hoek af, zeggen ze zelf. Het 
wordt een gezellige en open babbel in het 
bijzijn van Lana. Frauke wil enkel mee op de 
foto. 

Wat betekent Hansbeke voor jullie? 
Thuis komen! Dit betekent dat we ons hier op 
ons gemak voelen. Hansbeke is rustig maar het 
is geen slapend dorp. Het zijn hier goede buren 
en we dragen zorg voor elkaar. Wij gaan graag 
op zwier maar komen ook graag terug naar ons huis. 
Voor onze kinderen is Hansbeke ‘hun nestje’.  

Waarom wonen jullie hier graag? 
In 2008 zocht ik een huis in een straal van 20 km 
rond Gent, zodanig dat ik met de fiets naar het werk 
kon. Dat doen we trouwens nog steeds. Via een 
collega leerde ik het blad De Wegwijzer kennen waar 
ons huis te koop stond. Ik was te vroeg voor de 
bezichtiging maar kreeg van de eigenaars toch de 
kans om het huis snel te bekijken. De openbare 
verkoop was in de Zoeten Inval en plots bleek ik het 
hoogste bod te hebben. Sabine is in 2012 naar 
Hansbeke gekomen en had ook onmiddellijk een klik 
met het dorp (K). Hansbeke is gemakkelijk 
bereikbaar en we zitten onmiddellijk in het groen. 

Wat is voor jullie het mooiste plekje in Hans-
beke? 
Er zijn verschillende plekjes die mooi zijn en meestal 
zijn dat deze waar een trage wegel loopt. Voor mij is 
het mooiste plekje de lagere school (L). 

Wat was het mooiste moment uit jullie leven? 
We genieten van elk moment en leven in het nu. 
Onze mooie momenten zijn heel uiteenlopend, van 
actief tot rustig.  

Waar zijn jullie trots op? 
Dat we doen wat we graag doen en keuzes maken 
in het leven voor de dingen waarin we zelf geloven 

zoals met de fiets op reis gaan, een trektocht door 
Noorwegen met de kinderen,… 

Welke dromen hebben jullie nog? 
Oh, we hebben nog veel dromen. We zetten die om 
in plannen en die proberen we te realiseren. We 
hopen zo lang mogelijk jaarlijks met onze kinderen te 
gaan skiën. Die vakanties zijn actief, avontuurlijk, met 
veel ambiance en dat verbindt ons gezin… 

Welke tijd zouden jullie opnieuw willen beleven? 
Ik zou mijn leven wel eens opnieuw willen doen maar 
met de kennis en levenservaring die ik nu heb (K). 
We nemen op elke leeftijd de dingen mee die we tof 
vinden (S). 

Wat zouden jullie in jullie leven anders hebben 
gedaan? 
Ik zou geneeskunde gestudeerd hebben. Het 
medische intrigeert mij en ik ben echt geïnteresseerd 
in hoe de mens functioneert (S). 

Welke toekomst wensen jullie jezelf toe? 
Ik zou graag eerst reizen over de hele wereld samen 
met iemand en dan mijn eigen restaurant openen (L). 
Wij zouden graag actieve en avontuurlijke dingen 
blijven doen. Die hoeven daarom niet spectaculair te 
zijn, het zit hem vooral in de kleine dingen zoals 
bijvoorbeeld op reis gaan met de tent … (S en K). 
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Al jaren doe ik aan “Nordic Walking”, dat is 
wandelen met twee stokken. Een toertje dat 
regelmatig terugkeert, voert me langs de Klinkaart 
en de Kippendonkstraat. Groot was mijn verbazing 
toen ik eind april ter hoogte van de huisnummers 
4-5 zwaluwtjes op en af zag vliegen richting “bergen 
van Hansbeke”, de aardehopen ten gevolge van de 
spoorwegwerken. Bij nader toezien bleek het te 
gaan om oeverzwaluwen.  

Nu zijn oeverzwaluwen een beschermde soort en 
moeten nestplaatsen met rust gelaten worden tot de 
jongen uitgevlogen zijn. Ik bracht de natuurinspectie 
op de hoogte en kreeg als antwoord dat ze druk 
bezet waren, maar het nodige zouden doen. 

Net als andere zwaluwsoorten (de huiszwaluw, de 
boerenzwaluw) komen oeverzwaluwen in het 
voorjaar naar hier om te broeden en hun jongen 
groot te brengen. Deze kleine lichtbruine zwaluwtjes 
zijn meestal in de buurt van water te vinden: ze 
jagen op insecten boven onze rivieren en kanalen. 
Bij ons in Hansbeke zijn ze eerder zeldzaam. Soms 
zie je ze  langs de Brugse vaart of over de plassen 
aan Durmen in Merendree.  Zoals hun naam al 
suggereert graven ze een nest uit in steile 
oeverwanden. Dat nest kan tot 1 meter diep zitten! 
Best een prestatie voor zo’n beestje: hun enige 
werktuig is immers dat piepkleine snaveltje. Dat 
oeverzwaluwen bij ons in de Kippendonkstraat tot 
broeden komen is wel uitzonderlijk: het dichtst-

bijzijnde water ligt toch wel op een kleine kilometer, 
hetzij de Kraenepoel in Aalter, hetzij de Brugse vaart. 
Bij ons zag ik ze jagen op insecten boven de velden 
tussen de Kippendonkstraat en de “Katschoten”. 

Oeverzwaluwen hebben meestal twee broedsels per 
jaar. Van alle zwaluwsoorten zijn ze de eersten die 
begin augustus al terug vertrekken richting Afrika. 
Vogeltrek was lang geleden een groot raadsel voor 
de mensen. Allerlei verhalen deden de ronde, het 
ene al fantasierijker dan het andere. Bij zwaluwen 
vertelde men dat ze overwinterden in het water of in 
het slijk.  
Van waar dat volksgeloof? In de nazomer zagen de 
mensen grote verzamelingen van zwaluwen in het 
riet langs de oevers van plassen en meren. Soms 
zaten er zoveel vogels dat de rietstengels ’s avonds 
helemaal doorbogen over het water. ’s Morgens 
waren de vogels verdwenen… en moesten ze dus 
wel in het water overwinteren! In oeverzwaluwnesten 
vond men soms na afloop van het broedseizoen  
dode jongen of ook wel eens volwassen zwaluwen. 
Die moesten dus in de grond overwinteren… 

Half juni kreeg ik een telefoontje van Rita uit de 
Kippendonkstraat 4: er stond een grote kraan ter 
hoogte van de oeverzwaluwnestjes! Of ik er iets kon 
aan doen? Terstond nam ik terug contact op met de 
natuurinspectie. Ik verwees naar mijn vorige mail en 
zei dat ze nu toch dringend actie moesten 
ondernemen. En ja hoor, enkele uren later kwamen 
ze ter plaatse en werd de nestplaats afgezet. Zo 
kregen deze zwaluwtjes de tijd om rustig verder te 
broeden en de buurt te verblijden met hun 
gekwetter. 

Peter  
De 
Groote 
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Hansbeeks gevogelte 

oeverzwaluwen bij nestholte

Zie je een interessante vogel? Neem een foto, en stuur die door naar Peter 
(peter.degroote@icloud.com). We zitten door onze voorraad foto’s, en willen nog een jaargang 
lang artikels schrijven over vogels.

mailto:peter.degroote@icloud.com
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Dorpsraad 

www.afrit12hansbeke.be. 

Dingen die ons bezig houden 
(... en die we op ons volgend overleg met Stad Deinze bespreken) 

1. Cultuurhuis 
De werken aan het Cultuurhuis zijn half mei 2023 gestart. De oude herenwoning wordt gerenoveerd en 
achteraan in het park komt een nieuwe zaal. Volgens de planning zouden die werken klaar moeten zijn tegen 
oktober 2024. Wij hopen dat de Stad de Hansbekenaren - vooral de verenigingen - nog eens uitnodigt op 
een participatiemoment. Liefst vooraleer de werken in een definitieve plooi gelegd worden. Zo kunnen nog 
bepaalde vragen gesteld worden of opmerkingen gemaakt worden, bv. over het meubilair, het podium, de 
keukeninrichting enz. Elke wens vervullen is niet mogelijk, maar het kan zeker geen kwaad te proberen om 
kritiek achteraf zoveel mogelijk te vermijden. 

2. Merendreestraat 
We zijn blij dat tweerichtingsverkeer eindelijk is ingevoerd in de Merendreestraat vanaf huis d'Haenens en 
hopen dat deze situatie definitief is. Wordt het deel Hansbekedorp voor het station en 't Pestelijntje beperkt 
tot lokaal verkeer? 

3. Informatiebord 
Vroeger stond op het stationsplein een bord voor aanplakkingen. Zowel de gemeentediensten als 
verenigingen konden daar informatie kwijt of hun activiteiten aankondigen. Later kwam er een digitaal 
informatiebord aan ’t Pestelijntje. Sinds de grote spoorwegwerken is dit digitaal informatiebord niet goed 
leesbaar meer, ook niet van op het treinperron. We willen graag een ander informatiebord of een bord op een 
andere plaats. Dit is zeker niet gemakkelijk te realiseren want het moet gebeuren met respect voor het 
dorpszicht. 

4. Rustbanken 
Er verdwenen tijdens de spoorwegwerken rustbanken in Hansbeke. Ondertussen kwamen wel nieuwe 
rustbanken aan de kerk. En Tuupetegoare plaatste een fraai exemplaar in de Lokestraat. Maar er is vraag 
naar rustbanken op nog andere plaatsen. Bestaat een rustbankenplan voor Stad Deinze? 

5. Trage wegen 
Er bestaat een Trage wegenplan voor Hansbeke, nog van in de 
tijd toen we gemeente Nevele waren. Tijdens het overleg dat we 
in februari hadden met schepen Van Thuyne en Gilles Van 
Onacker van de dienst Omgeving hebben we diverse vragen 
gesteld over de uitvoering van dit plan. Hoe staat het met dit 
plan? Dit jaar willen we nog graag een nieuwe trage weg 
geopend zien. 

6. Hansbeke Verenigd(t) 
Op kermiszondag 8 oktober 2023 organiseren 23 verenigingen Hansbeke Verenigd(t). Iedereen kan dan 
kennis maken met de Hansbeekse verenigingen. Er zijn gratis optredens, tentoonstelling, sport en spel, 
hapjes en tapjes. Omdat we nogal wat algemene kosten hebben voor de organisatie van dit specifieke 
project, durfden we een financiële tegemoetkoming aan de Stad vragen. We hopen op een positief antwoord. 

Zjeraar: ‘Uek de 

weegn van de 

scheebnen zijn 

troage'

http://www.afrit12hansbeke.be
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Afrit 12 dorpsraad Hansbeke wil de Hansbekenaren een stem geven voor alles wat hun dorp 
aanbelangt. Als dorpsraad hebben wij regelmatig overleg met de diensten van Stad Deinze. We 
proberen telkens om zowel problemen van algemeen belang te signaleren als om oplossingen te 
bedenken. Af en toe kunnen we ook suggesties doen. We roepen alle Hansbekenaren op hun 
suggesties te delen via info@afrit12hansbeke.be 

Dorpsraad 

www.afrit12hansbeke.be. 

7. Gemeentezaal 
Omdat er een nieuwe zaal achter het Cultuurhuis komt loopt “’t Zaalke” misschien op zijn laatste benen. Maar 
ondertussen moeten toch enkele problemen aangepakt worden: er digitaal reserveren is niet gemakkelijk 
(agenda wordt niet gedeeld, last minute-reservatie is niet mogelijk), het meubilair is kaduuk enz. We roepen de 
Stad op om dit te verbeteren. Ook als het vernieuwde Cultuurhuis een feit is, zullen een goed 
reserveringssysteem en degelijk materiaal noodzakelijk zijn. 

8. Uitleendienst Hansbeke 
Sinds jaar en dag kan elke vereniging terecht bij Marc Beirnaert voor het ontlenen van materiaal voor geluid, 
licht, projectie en tentoonstelling. Gemakkelijk en dichtbij. Maar blijft dit zo in de toekomst? 

9. Muurschildering 
In de Bomboaretunnel was vorige maand al een deel van het ontwerp te zien van de muurschildering die 
Koen Degroote op de holle wand zal aanbrengen. Op kermiszondag hebben zowel schepen van stations 
Johan Cornelis als schepen van cultuur Rutger De Reu elk op hun beurt tegenover Koen bevestigd dat de 
stadsdiensten het verwijderen van de anti-grafittilaag voor hun rekening zullen nemen. Het gaat dan om de 
gehele oppervlakte van de holle wand (ongeveer 13 op 3 meter) Timing van deze uitvoering is nog niet 
bekend. Van zodra dit gebeurd is, kan Koen starten met schilderen. 

http://www.afrit12hansbeke.be
mailto:info@afrit12hansbeke.be


Wellekomn in Ansbeke 

Ze komen uit een naburig dorp of verhuisden uit een grote stad. Ze zijn al wat ouder of nog heel jong.  Ze huren 
een huis, renoveerden er één, of bouwden een nieuw. 
Allemaal hebben ze hetzelfde gemeen: Hansbeke werd hun nieuwe thuis. 
Wonen ze graag in ons dorp? Kozen ze heel bewust voor Hansbeke of was het een toevalstreffer? Willen ze hier 
lang blijven, of is Hansbeke een tijdelijke halte in de treinreis van het leven? 
Wellekomn in Ansbeke, nieuwe inwoners! 

Na ongeveer een maand droogte, begint het eindelijk 
een beetje te druppelen op het moment dat we 
aanbellen in de Brugse Heirweg 21, bij Lisa en 
Jeroen. Het koppel is niet gloednieuw in Hansbeke, 
ongeveer vier jaar geleden trokken ze in dit huis waar 
tot dan Raphaël Hautekier en Rita Van Ooteghem 
woonden.  

Het koppel leerde elkaar kennen toen ze in Kortrijk 
op kot zaten. Jeroen studeerde media en 
communicatietechnologie, Lisa volgde marketing. Ze 
zaten in hetzelfde gebouw op kot, en daar sloeg de 
vonk over. Het begin van een mooi verhaal dat hen in 
Hansbeke deed belanden. Want ze besloten  om 
samen een huis te kopen in plaats van jarenlang iets 
te huren. Graag wilden ze in de buurt van Gent 
wonen, dat was voor beiden het meest praktische. 
Jeroen kende de streek al een beetje. Hij is 
opgegroeid in Drongen, zijn grootouders zijn 
afkomstig uit Aalter. Voor Lisa was het een ander 
paar mouwen: zij komt uit Vladslo, een klein dorpje in 
de buurt van Diksmuide, dat we allemaal kennen uit 
de geschiedenisles. Dit dorp werd in de Eerste 
Wereldoorlog volledig in puin gelegd, en lag in Duits 
bezet gebied. Er is nog steeds een Duits Militair 
Kerkhof waar meer dan 25.000 soldaten te rusten 
werden gelegd. Het is een thema dat voor ons, 
Hansbekenaren, toch altijd net-iets verder van ons 
bed is gebleven dan voor de mensen uit de West-
hoek. Zo staat er bij Lisa en Jeroen één van de 
600.000 beeldjes in klei van kunstenaar Koen 
Vanmechelen. Beeldjes die gemaakt werden ter 
herdenking van 100 jaar Eerste Wereldoorlog. 

Lisa en Jeroen hebben ongeveer een half jaar 
gezocht naar een goede woning. Bij deze woning 
waren ze meteen heel enthousiast over verschillende 
aspecten: het huis heeft een grote tuin, er waren 
geen grote of grondige verbouwingswerken nodig, 
het heeft grote ruimtes, veel licht en zomaar eventjes 
vier slaapkamers. De ligging is voor allebei perfect. 
Jeroen werkt in Antwerpen, als team-manager in het 

IT-bedrijf Studio Hyperdrive. Sinds telewerk in corona 
een normaliteit werd, moet hij gelukkig slechts twee 
keer per week naar Antwerpen rijden. Lisa werkt in 
Gent, als onthaalbediende bij het architectenbureau 
Abscis. Zij neemt elke dag de trein en dan de bus 
naar Sint-Denijs-Westrem.  

Ze vinden in Hansbeke alles wat ze zochten: rust en 
ruimte, maar toch genoeg voorzieningen en een 
goede bereikbaarheid. De apotheker, het doktershuis 
en Miekes Superetje zijn allemaal dichtbij. “On-
gelofelijk wat je bij Mieke allemaal vindt, ze heeft een 
verrassend groot assortiment” merkt Jeroen op.  
“Dat klopt, en ik had altijd gehoopt op een bakker in 
mijn straat” lacht Lisa. En die hebben ze… of beter 
gezegd: die hadden ze. Want door de komst van de 
ringweg, ongeveer een jaar nadat ze hier kwamen 
wonen, moeten ze natuurlijk een klein ommetje 
maken om bakker Deolet te bereiken. “De ronde van 
Hansbeke” noemt Jeroen het, omdat je nogal gekke 
U-bochten moet maken om naar het dorp óf naar de 
autostrade te geraken. 

Erg veel hinder hebben ze niet van die ringweg als ze 
binnen zitten. Als ze buiten zitten, is er wel meer 
geluid. Maar het eeuwige geruis van de E40 – 
wanneer de wind “niet goed” zit, zijn ze ook al 
gewoon en daardoor valt het niet zo op, vinden ze.  
Een grotere verandering zal de komst van de nieuwe 
woonwijk tussen de Brugse Heirweg en de 
Zandestraat zijn. Er wordt ijverig doorgedaan aan de 
bouw van de 24 geplande woningen. Nu leven ze 
nog zonder gordijnen, om optimaal veel licht binnen 
te krijgen, maar mogelijks zullen ze toch eens iets 
voor de vensters hangen als ze binnenkort overburen 
krijgen. Ze hopen ook dat de hinder van bijkomend 
(auto)verkeer dat de wijk mee kan brengen, zal 
meevallen. 

Lisa en Jeroen hebben Hansbeke optimaal leren 
appreciëren tijdens de corona-tijd. Ze maakten grote 
lange wandelingen en ze schaften zich in die periode 
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Lisa Dequeker en Jeroen Valcke



ook een hond aan, een lieve witte labrador “Finn”. 
“Een echte corona-hond dus” lacht Jeroen “zoals zo 
veel mensen deden omdat ze plots veel tijd hadden”. 
Maar voor Jeroen was het iets waar hij als kind al van 
droomde, en ze zijn heel erg gelukkig met hun lieve 
huisdier. Elke dag wandelen ze er een mooie toer 
mee, langs de Rostraat en Palestraat, en Finn kan 
zich natuurlijk ook elke dag opnieuw uitleven in de 
tuin.  

Lisa en Jeroen waren enthousiast om mee te werken 
aan dit interview voor Vlakaf, omdat ze het zo tof 
vinden dat er in Hansbeke nog een echte dorpskrant 
is, en dat er zoveel activiteiten plaatsvinden. Het 
dorp leeft nog echt, het is geen slaapdorp zoals veel 
andere dorpen in ons Belgenlandje geworden zijn. Ze 
namen deel aan de langste tafel, wat ze een 
prachtige gebeurtenis vonden, en bezochten ook de 
nieuwjaarsreceptie van feestcomité ’t Verzetje. Ze 
zien nog veel meer activiteiten passeren waar ze wel 
interesse in hebben, maar vaak lukt het ook niet om 
deel te nemen, omdat ze nog vaak op bezoek zijn bij 
familie, op weekend met vrienden,…  kortom: het 
typisch drukke bestaan van hardwerkende twee-
verdieners.  

Af en toe is er wel nog een tijd voor sport: Lisa houdt 
van zwemmen in Aalter. Het is een fijn zwembad, 
waar je zeker ’s avonds heel rustig en zonder veel 
rumoer baantjes kan gaan trekken. Jeroen was een 
enthousiast beoefenaar van de padel. Tot een scheur 
van de achillespees daar een eind aan maakte, nu 
ongeveer drie maand geleden. Hij reed meteen na de 
blessure nog zelfstandig naar huis, maar moest 
helaas toch onder het mes en nu nog een jaar 
revalideren. Stilletjes aan kan hij nu gelukkig terug 
wat beginnen opbouwen. Het kan niet snel genoeg 
gaan, de padel-raket ligt al klaar! 

Een grappig toeval is dat de oudere zus van Lisa, 
ook uit het verre Vladslo dus, uiteindelijk in 
Merendree terecht gekomen is. Haar jongere zus 
woont voorlopig nog in het ouderlijk huis. 

We gaan nog even naar buiten voor de foto, het is 
alweer gestopt met regenen, en Lisa en Jeroen 
nemen plaats in een prachtige houten schommel-
stoel in hun tuin. Een geschenkje van de handige 
papa van Lisa, die dit eigenhandig gemaakt heeft. 

We wensen dit sympathieke koppel nog heel veel 
mooie gezellige schommeldagen in ons geliefde 
dorpje! 
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De kinderen van het 2de en 3de 
leerjaar van de Sint- Paulus basis-
school gingen eind deze maand op 
driedaagse avonturenklassen. 

Ze verbleven in de ijsmolenhoeve in Ronse en sliepen in glamping 
tenten. In deze tenten is alles wat ze nodig hebben aanwezig. In 
elke tent is een badkamer met douche en comfortabele bedden 
om in te slapen. 

Tijdens de dag werden de kinderen verwend met uitdagende 
activiteiten zoals wandelen met ezels in het prachtige muziekbos, 
boogschieten, hoogteparcours, death ride… 

Naast de activiteiten kunnen de kinderen spelen op de speeltuin 
en genieten van de dieren die daar worden verzorgd. Er zijn ezels, 
paarden, kippen, alpaca's … 

Kortom, drie dagen om nooit te vergeten. 
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Row row row your boat 

Enkele weken geleden bereikte 
ons he t n ieuws da t een 
Hansbeekse geselecteerd was 
voor het Europees kampioen-
schap roeien. Daar wilden we 
meer van weten, dus sprongen 
we op onze fiets naar de 
Rostraat. En daar troffen we 
Louise Gyssels aan. Louise, 
vraagt de aandachtige lezer 
zich nu af, stond die al niet eens 
in V lakaf a ls begenadigd 
zwemster. En jawel hoor. Van 
haar achtste tot haar veertiende 
zwom ze in competitie. Maar… 
sinds haar elfde combineert ze 
dat met roeien. 

En aangezien ze liever roeit, en ook wel een beetje 
omdat ze zag dat ze daar op internationaal niveau 
beter in was, liet ze ondertussen het zwemmen 
vallen. Met haar 17 jaar (ze is geboren in 2006) is ze 
momenteel eerstejaars junior en staat ze aan het 
begin van een internationale doorbraak. 

Ze is aangesloten bij KRCG, de Koninklijke 
Roeivereniging Club Gent, dezelfde club waar ook 
Tim Brys, momenteel onze beste roeier, aangesloten 
is. En daar heeft ze heel veel te danken aan haar 
trainer, Benjamin Symons. Niet alleen is hij een 
goede, rustige trainer, zijn dochter Elena is 
daarenboven ondertussen de 
beste vriendin van Louise ge-
worden. 

Louise traint momenteel 10 à 12 
keer per week. Drie keer is dat 
krachttraining, de rest is op het 
water, of de roeimachine als het 
weer het echt niet toelaat. Maar 
dan moet het al heel slecht weer 
zijn… Want ze is duidelijk heel 
gedreven. Zo moesten we 
wachten met dit interview tot de 
examens achter de rug waren. 
Tijdens de examenperiode bleef 
ze namelijk gewoon in Gent 
slapen. Op de roeiclub, kwestie 
van geen tijd te verliezen. 

De trainingen beletten haar niet om 
te studeren. Ze zit in het vijfde jaar 
wiskunde-wetenschappen in het 
Atheneum in de Voskenslaan. Als 
we polsen wat ze verder wil 
studeren, klinkt er nog wat twijfel in 
haar stem. En die twijfel is in-
gegeven door haar wens om haar 
studies te kunnen blijven com-
bineren met topsport. 

Liefst van al zou ze aan de 
Koninklijke Militaire School willen 
studeren. Burgerli jk ingenieur 
draagt haar voorkeur weg. Maar 
misschien gaat ze eerst nog 
(minstens) een jaar aan een 
Amerikaanse universiteit studeren. 
Daar wordt de combinatie met 
topsport sterk aangemoedigd. Als 

je echt goed bent, kan je zelf een 
beurs krijgen. Op die mentaliteit is ze wel wat 
jaloers. Hier bij ons wordt topsport bij studenten 
hooguit getolereerd.  

Door haar selectie voor het EK krijgt ze wellicht nu 
wel het topsportstatuut. Hierdoor kan ze toch 
minstens enkele minder belangrijke vakken laten 
vallen en de tijd die ze daarmee uitspaart gebruiken 
om te studeren. En dan kan ze nog meer tijd in het 
trainen steken. 
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Op het EK roeide ze samen met Lore Helsen uit 
Antwerpen. Ze haalden de vierde eindtijd. Maar 
omdat ze pech hadden met de loting, betekende 
dat niet meer dan een overwinning in de B-finale. 
Maar het is een prestatie die deuren opent. Zeker 
omdat ze maar enkele weken samen met Lore kon 
trainen. Hoe dat komt? Het is het verhaal van een 
vreemde selectieprocedure. 

Dat selectieproces bestaat uit verschillende stappen. 
Eerst kijken ze naar jouw fysieke waarden, prestaties 
op het droge dus. Als die voldoende zijn, mag je 
meedoen aan selectiewedstrijden in de skiff 
competitie, dit is een roeiwedstrijd waar je alleen in 
de boot zit. De besten worden dan geselecteerd 
voor, bijvoorbeeld, het EK. De beste tijd op het BK 
mag daar de skiff varen, de nummers twee en drie 
mogen in de dubbeltwee aantreden. En zo kwam 
Louise, als tweede, dus in de boot terecht met Lore. 

Helaas kunnen ze niet echt veel samen oefenen, 
want voor het WK begin augustus moet die hele 
procedure opnieuw gedaan worden. Dus nu is ze 
aan het trainen om door de fysieke proeven te 
komen, zodat ze geselecteerd is voor een wedstrijd 
op 8 en 9 juli in Amsterdam. En als ze daar de 
vooropgestelde selectietijd kan neerzetten, mag ze 
naar het WK. Op 12 juli wordt de definitieve WK-
selectie bekendgemaakt. De komende maand zal 
Louise vooral in het Blosocentrum van Hazewinkel 
aan het trainen zijn. 

Als jullie dit artikel lezen, weet Louise dus al of ze 
geselecteerd is voor het WK. En als dat onverhoopt 
niet zo zou zijn, is er nog steeds volgend jaar. Zoals 
gezegd, is ze nog eerstejaars junior en roeit ze dus 
hoofdzakelijk tegen meisjes van een jaar ouder. 

Voor we afscheid nemen, polsen we nog eens naar 
haar sportieve dromen. en zoals het hoort als je 
topsport doet, droomt ze van het hoogste: de 
Olympische Spelen. Zich plaatsen voor de Spelen 
van 2028 in Los Angeles, ze is dan 22, zou 
fantastisch zijn. Maar haar beste jaren moeten dan 
nog komen. Dus is haar ultieme droom om in 2032 
in Brisbane, Australië, mee te doen voor de 
medailles. 

We beloven haar dat de door Tuupetegoare 
verkozen burgemeester van Hansbeke, samen met 
alle Hansbekenaren, haar in dat geval een feestelijke 
thuiskomst zal bereiden! 

Uiteindelijk stelden we ook 
nog de vraag waarvan we 
ondertussen al konden ver-
moeden dat ze overbodig 
was: heb je nog tijd voor 
hobby's? En inderdaad, het 
antwoord is vo lmondig 
‘neen’. Ze heeft zelfs geen 
tijd voor een vriendje! Voor-
lopig moet alles wijken voor 
school en roeien. En het is 
een keuze waar ze duidelijk 
heel gelukkig mee is. 

We duimen voor haar! 
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Han(del)sbeke 

Omdat we het belangrijk vinden dat ons dorp leefbaar en dynamisch blijft, stellen we graag de startende 
handelszaken voor. In de Vaartstraat 2 gaan we op bezoek bij de nieuwe uitbaters van 't Oud Gemeentehuis, 
het jonge koppel Arnaud Ryckaert (23) en Lien De Wolf (24). 

Restaurant ‘t Oud Gemeentehuis is natuurlijk geen 
onbekende in Hansbeke, maar de uitbaters zijn wel 
new kids in town. Chef Arnaud werkte tot voor kort 
in de brasserie van zijn ouders, De Flandrien in 
Lovendegem. Tot hij 
vorige zomer eens 
met zijn ouders in 
H a n s b e k e k w a m 
eten. Hij was meteen 
verliefd op het mooie 
terras achteraan en 
hoorde van de toen-
malige uitbater Has-
san dat de zaak over 
te nemen was. Ar-
naud liet er geen gras 
over groeien en sa-
men met zijn vriendin 
Lien heeft hij de zaak 
in januari heropend. 
Bovendien zijn ze er 
recent ook komen 
wonen, kersverse 
Hansbekenaren dus.   

Arnaud heeft de stiel in het restaurant van zijn ouders 
geleerd. Eerst als student in de zaal, later in de 
keuken waar hij helemaal de smaak te pakken kreeg. 
‘Ik heb daar ontzettend veel geleerd van de chef en 
behaalde daarna mijn koksdiploma aan de 
Hotelschool Gent’, vertelt hij. Nadat hij enkele jaren 
bij zijn ouders had gewerkt, was hij toe aan iets 
nieuws en dat vond hij dus hier. ‘We brengen de 
Franse bistronomie met focus op vleesgerechten. De 
inspiratie komt uit de bistrokeuken maar met 
accenten uit de wereld. Er staat bijvoorbeeld ook dim 
sum op de kaart. We werken met vlees van slagerij 
Dierendonck, die bekend staat om zijn super goede 
kwaliteit’, zegt hij. ‘De grill die hier staat is ideaal om 
perfecte vleesgerechten op klaar te maken.’ 

Lien staat in de zaal en ontvangt de gasten. ‘In ons 
restaurant willen we de mensen de tijd en ruimte 
geven om te genieten. Je komt hier in de eerste 
plaats om lekker te eten, maar ook voor de sfeer en 

voor de beleving’, zegt ze. Dat kan in de gezellige 
zaal binnen maar evengoed op het terras onder de 
platanen, waar je je zo in de Provence waant. 
‘Onlangs hebben we een tent geplaatst, zodat je 

zelfs kan buiten-
zitten als het re-
gent.’ 

Het restaurant is 
elke avond open 
van woensdag tot 
zondag en op zon-
dagmiddag, maar 
het koppel denkt al 
na over uitbreiding. 
‘Vooral de week-
ends z i j n nu a l 
druk’, zegt Arnaud. 
‘We leggen ons oor 
te luisteren bij onze 
klanten om te horen 
of er vraag is naar 
een extra middag-
s e r v i c e , b v. o p 
vrijdag.’ Ze zien wel 

dat er minder op voorhand gereserveerd wordt dan 
vroeger. Klanten komen op het moment zelf en 
vragen of er nog plaats is. ‘Dat maakt het wat 
onvoorspelbaar’, zegt Lien. ‘We hebben een aantal 
klanten uit Hansbeke maar ook van iets verder zoals 
uit Aalter, Brugge en Lievegem. En dankzij de B&B’s 
in de buurt kwamen er al mensen uit Nederland en 
Ierland op bezoek.’ 

Het ontbreekt hen niet aan ideeën. Ze hebben net 
een suggestiemenu geïntroduceerd en ze werken 
verder ook met seizoensgebonden producten. Na 
het verlof wordt de kaart aangepast. ‘We blijven 
vernieuwen en nieuwe dingen proberen’, zegt Lien. 
‘We hopen dat we onze passie en gedrevenheid 
kunnen overbrengen én dat we een verrijking zijn 
voor Hansbeke’, besluiten ze.   

www.toudgemeentehuis.be - tel 09 373 58 08 
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Wie ben ik

Hoe heet je? 
Ik ben Elias Cleppe 

Hoe oud ben je? 
Ik ben 11 jaar oud. 

Waar woon je? 
In de Begijnhoflaan 20 

Wie zijn jouw mama, papa en zussen? 
Mijn ouders zijn Marija Šaškor en Thomas 

Cleppe. Mijn broer heet Natan.  

Waar ga je naar school? 
Ik ga naar de Sint-Paulusschool in Hansbeke. 

Ik ga het meest te voet,  
samen met mijn broer. 

Wat is jouw grootste droom? 
Ik wil een acteur worden.  

Ik ga een opleiding voor acteur volgen.   

Waar ben je fier op? 
Dat ik veel over geschiedenis weet. 

Waar ben je niet zo handig in? 
Ik kan niet zo goed netjes schrijven.  

Wat wil je zeker eens meemaken? 
Dat Kroatië het WK voetbal wint! 

Waar ontmoet je jouw vrienden? 
In de Lego-kamer van mij of mijn vriend,  

in de straat, in het park... 

Als we je nu naar een plek op de wereld 
konden toveren, welke plek zou dat zijn? 

Naar het Pearl Harbor museum in Hawaï. 
Ik zou mijn beste vriend  

Louis Ryckeboer meenemen.   

Wat koop je zoal met je zakgeld? 
Ik spaar voor de grote Lego sets. 

Voor welke film blijf je thuis? 
James Bond! 

Welke plek vind je mooi/leuk in Hansbeke? 
Ons huis :-)
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Asbestzakken 
Het reglement op de verkoop van asbestzakken en 
veiligheidskits wordt verlengd. Annick Verstraete 
(GroenRood) vraagt zich af of 30 euro per zak niet te 
duur is want er worden zeer weinig zakken 
aangekocht. Schepen Filip Vervaeke (Open Deinze) 
denkt dat er weinig vraag was door corona. Jan 
Pauwels (N-VA) zegt dat asbest dikwijls tussen het 
gewoon afval meegegeven wordt. Kristof Van Den 
Berghe (GroenRood) weet uit beroepservaring dat de 
mensen schrik hebben dat er dan geweten is wie 
asbest heeft. De stad heeft een adviserende rol over 
hoe de verwijdering van asbest moet aangepakt 
worden. 

Eénrichtingsverkeer Merendreestraat 
In het stuk van de Merendreestraat tussen de beide 
kruispunten met Hansbekedorp wordt het één-
richtingsverkeer opgeheven. 

Parkbosbegraafplaats Bachte: aanstellen 
van een ontwerper 
Peter Parmentier (GroenRood) is heel blij met deze 
nieuwe begraafplaats. Hij merkt op dat zo een 
begraafplaats meer is dan een kerkhof met bomen. 
Hij vraagt ook om rekening te houden met nieuwe 
tendensen (bijvoorbeeld afbreekbare urne), om de 
strooiweide voor mensen en dieren gescheiden te 
houden en inheemse beplanting te verplichten. Peter 
Parmentier en Olaf Evrard (Vlaams Belang) vragen 
aandacht voor de eigenheid van de verschillende 
godsdiensten en levensbeschouwingen van de 
inwoners. 

De Katrol sluit een overeenkomst met Vives 
Hogeschool 
Er wordt een raamovereenkomst gesloten met 
hogeschool VIVES voor stages bij De Katrol 
waardoor de studenten geen individuele overeen-
komsten meer moeten aangaan. Dit is een grote 
administratieve vereenvoudiging. Annick Verstraete 
merkt op dat studenten ontoereikend zijn voor de 
huiswerkbegeleiding. Ze vraagt om beroep te doen 
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op vrijwilligers met een langdurig engagement. 
Schepen Trees Van Hove (cd&v) zegt dat er ook 
contact is met een andere school en dat er nu ook al 

met vrijwilligers gewerkt wordt. Er is niet alleen 
kansarmoede maar ook anderstaligen die onder-
steuning nodig hebben. 

Bankautomaten 
Bart Vermaercke (N-VA) vraagt dat de stad de 
belasting op geldautomaten bij zelfstandige 
bankfilialen afschaft. Deze zelfstandigen moeten 
hiervoor jaarlijks 1000 euro betalen aan hun bank en 
daarbovenop komt deze belasting van 100 euro. 
Burgemeester Jan Vermeulen (cd&v) vindt het een 
goed voorstel voor de toekomst. Er moet wel 
gezocht worden naar een verfijnd systeem waar niet 
alleen de zelfstandige bankfilialen van genieten. 

Mondelinge vragen 
Inrichting Hansbekedorp 
Olaf Evrard zegt dat de herinrichting van Hansbeke-
dorp een voorwaarde was bij de aanleg van de 
rondweg. Hij was dan ook erg verwonderd te lezen 
in Vlakaf dat schepen Johan Cornelis (cd&v) verklaart 
dat de herinrichting gefaseerd zal verlopen en dat er 
geen dringende noodzaak is om het wegdek 
opnieuw aan te leggen. Hij vraagt ook wat het 
verband is tussen de werken aan het Cultuurhuis, de 
herinrichting van Hansbekedorp en de verkoop van 
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De Katrol biedt studie- en gezinsondersteuning 
aan gezinnen waarbij de ouders dit zelf wensen. 

Twee keer per week gaat een vrijwilliger of student 
uit een sociaal/pedagogische opleiding aan huis 
om ouders te ondersteunen bij hun hulpvraag. De 
vrijwilligers en studenten worden hierbij nauw 
opgevolgd door een ankerfiguur. Deze 
professionele kracht is de vertrouwenspersoon 
van het gezin en de coach van de student. Ze 
gaan aan de slag met de hulpvragen van de 
ouders en ondersteunen hen waar nodig zodat de 
ouders op zelfstandige basis terug verder kunnen. 

De doelstelling van de Katrol is:  
1. kansarme kinderen kansrijker maken 
2. een onderwijscultuur installeren in gezinnen 
3. studenten laten kennismaken met de leefwereld 
van kansarme gezinnen



de oude jongensschool. Hij wil ook weten wat er 
gebeurde met de resultaten van de studie over de 
herinrichting van Hansbekedorp. Schepen Cornelis 
zegt dat het de taak van het bestuur is om de 
beschikbare middelen in te zetten waar dit nodig is. 
Het wegdek in Hansbekedorp is nog in goede staat 
en de levensduur wordt verlengd omdat er nu minder 
zwaar verkeer is. De kostprijs van de werken aan het 
Cultuurhuis is veel hoger dan initieel verwacht. Als de 
oude jongensschool verbouwd wordt zullen er 
wellicht rioleringswerken nodig zijn en misschien ook 
nieuwe wegen. Op dat moment is een nieuw 
wegdek nodig. De fasering van de werken is al 
begonnen want de Merendreestraat en het deel van 
Hansbekedorp vanaf Huis D’haenens tot aan de 
tunnel is al heraangelegd. 

Karlien de Paepe (N-VA) dringt aan om te zorgen 
voor de plaatsing van geluidschermen langs de 
E40 aan de woonwijken in Landegem. Schepen 
Cornelis zal de vraag opnieuw stellen aan AWV 
(Agentschap Wegen en Verkeer) 

Peter Parmentier zegt “Zomertijd – feestjestijd”. Hij 
vraagt om op de website van de stad dagelijks weer 
te geven voor welke activiteiten een afwijking in 
verband met geluid afgeleverd wordt met 
vermelding van het einde van de activiteit. Op die 
manier zullen omwonenden niet zonder reden de 
politie opbellen. De burgemeester stemt hiermee in. 

OCMW 
Het reglement van de Minder Mobielen Centrale 
en rolstoelvervoer wordt aangepast. 

Het gebruiksreglement voor het gebruik van de 
dienstwagen Zeventiendorpen voor fietstochten van 
seniorenverenigingen wordt goedgekeurd. Karlien de 
Paepe vraagt of deze wagen ook kan gebruikt 
worden door andere verenigingen zoals bijvoorbeeld 
de Gezinsbond. Schepen Van Hove zegt dat dit zal 
kunnen als de wagen vrij is. 
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Jaarrekening 2022 
Sofie D’hondt (Open Deinze) geeft toelichting bij de 
jaarrekening 2022. Er is een overschot van meer dan 
2 miljoen euro dankzij hogere inkomsten uit 
personenbelasting. Bart Vermaercke (N-VA) bedankt 
de schepen en vooral de diensten voor de heldere 
uitleg, maar wijt het overschot aan een lage 
realisatiegraad van de investeringen. Bovendien stijgt 
de schuldgraad per inwoner. Hij vraagt om het 
overschot te gebruiken om de straatverlichting ’s 
nachts niet langer te doven. Ortwin Depoortere 
(Vlaams Belang) betreurt dat er minder personeel in 
dienst is. Veel voorziene verkopen van stads-
eigendom, zoals voormalige gemeentehuis, oude 
bibliotheek (in Deinze) en de Oude Jongensschool (in 
Hansbeke) werden nog niet gerealiseerd. Freija 
Dhondt (Vooruit) vindt dat de stad tekortschiet inzake 
participatie. Informatie is geen participatie. Ook de 
fusiebonus is intussen verdwenen. Tenslotte hekelt 
ze het gebrek aan transparantie, zowel in de 
jaarrekening als in het algemeen ten aanzien van de 
gemeenteraad. 

Sofie D’hondt ontkent dat er geen transparantie is. 
Ook wordt er voldoende gerealiseerd, weliswaar niet 

altijd aan de snelheid waarmee het bestuur of de 
oppositie dit zouden willen. Ze maakt zich evenmin 
zorgen over de gestegen schuldgraad. Dit is een 
gevolg van 20 miljoen euro leningen aan een lage 
interestvoet, geld dat nog grotendeels beschikbaar 
is. Het beleid inzake straatverlichting zal niet 
gewijzigd worden. De misdaadcijfers zijn net gedaald 
tijdens de uren met gedoofde lichten. Er is ook al 
veel geïnvesteerd in de dorpskernen, zoals bijv. in 
Hansbeke. Olaf Evrard (Vlaams Belang) nuanceert 
dat de dorpskernvernieuwing in Hansbeke er nog 
altijd niet is gekomen en de andere investeringen 
door andere instanties (Infrabel, AWV, Europa, …) zijn 
betaald. 

TC eleveN 
Tennisclub eleveN vzw krijgt een 
rente loze len ing en geen 
subsidie, omdat ze niet op 
stadsterrein gelegen zijn. De 
vereniging wordt goed be-
stuurd, volgens Sofie D’hondt. 
De stad stelt geen accom-

modatie ter beschikking van de club, maar onder-
steunt de werking via een renteloze lening. 
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Ontwerp fietspad tussen Meigem en 
Nevele 
Kristof Van den Berghe (GroenRood) wil het ontwerp 
voor het fietspad langs Vaart L inkeroever 
goedkeuren, op voorwaarde dat rekening gehouden 
wordt met de opmerkingen van de bewoners. Hij 
vraagt waar de te rooien bomen worden ge-
compenseerd. Hij merkt op dat de bewoners langs 
het traject sinds 2020 niet meer geïnformeerd 
werden. Bart Van Thuyne (cd&v) antwoordt dat de 
bomen in de Vondelbeekvallei in Grammene worden 
heraangeplant en dat de stad de bewoners zal 
contacteren. 

Locaties voor huwelijken 
Er worden enkele locaties aangeduid waar 
huwelijken kunnen plaatsvinden. Peter Parmentier 
(GroenRood) vraagt waarom er geen locatie in 
Nevele is. Jan Vermeulen (cd&v) zegt dat er nog 
geen locatie voor buitenhuwelijk is gevonden in 
Nevele.  

Open zwemwaterzones 
Kristof Van den Berghe dient een voorstel in om 
verschillende open zwemwaterlocaties te ont-
wikkelen,  zoals Maaigemdijk, eilandje in Merendree 

en Merendreeput. De Vlaamse wetgeving laat dit 
sinds kort toe. Jan Vermeulen wilde dit oorspronkelijk 
goedkeuren, maar na het pleidooi van Van den 
Berghe wil hij dit toch niet doen. Men is er immers 
niet klaar voor. Het college moet dit uitwerken. 
Mochten er bijkomende locaties worden aangeduid, 
zou de aantrekkingskracht op warme dagen te groot 
zijn. De gemeenteraad keurt het principe voor 
zwemmen in open water goed. Het college werkt dit 
verder uit en koppelt terug naar de gemeenteraad. 

Mondelinge vragen 
Karlien De Paepe (N-VA) vraagt of er een 
ontmoetingsplek kan komen aan de heraangelegde 
hoek Brouwerijstraat - Heirenthoek in Landegem. 
Jan Vermeulen antwoordt dat dit verder onderzocht 
wordt zodat in 2024 iets gerealiseerd wordt. Olaf 
Evrard zegt dat de werken aan het Cultuurhuis stil 
lagen. Er zouden problemen geweest zijn met het 
voormalige postkantoor, dat deel zou uitmaken van 
het beschermde deel. Bart Van Thuyne zegt dat de 
bewering niet klopt, de werken lagen niet stil. Er 
werd gewacht op een aannemer voor asbest-
verwijdering, maar de werken in het hoofdgebouw 
gingen gewoon door.   
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Oplossing opgave 39: Het tandwiel 

Eerst geeft Robert De Blaere uit Merelbeke de oplossing.  

Het volstaat de verhouding te berekenen tussen: 
A. De oppervlakte van de uitsparingen 
B. De oppervlakte van de oorspronkelijke schijf. 

Gezien het allemaal cirkels zijn laat ik pi/4 gewoon weg. 
A. 6 x 60² = 21600  
B. 240² - 50² = 55100  

  Dus 216/551 = 39%. 

Hoe bracht Hansbeke het er vanaf?  
Drie Hansbekaneren, Vincent Martroye, Antoine Martens en Christian De Keuckelaere behouden hun plaats in 
onze ereklasse met een niet-afgerond percentage: 39,2. Christophe Logier moet een rekenfoutje gemaakt 
hebben, want hij komt op 36,8 uit. 

Opgave 40: Shoppers 

Vier bevriende koppels gaan samen “winkelen”. De heren 
gaan naar een uitgebreide doe-het-zelfzaak, de dames 
vinden het beter in de naastliggende kledingwinkel. 

De heren Eddy, Frans, Gery en Henk betalen aan de kassa 
respectievelijk € 60, € 75, € 80 en € 90. 

De dames doen het iets minder bescheiden. Anne geeft 2 maal meer uit, Bea 3 maal, Cleo 4 
maal en Dora zelfs 6 maal meer dan hun respectievelijke echtgenoot! 

Daarna komen ze alle acht samen in Taverne Florazicht voor een verdiende nadrink. Ze stellen vast voor € 1410 
geshopt te hebben. “Niet slecht, hé” dat vinden toch vooral de dames… 

Vraag:  
1. Welke dame hoort bij welke heer? 
2. Hoeveel heeft elk van de dames uitgegeven? 

Opmerking: de uitgave in de taverne worden niet meegerekend. 
Tip: let in je rekenwerk eens op die 5. 

Los deze droedel op als je weet dat beide personen kampen met 
gezondheidsproblemen.  

Antwoord op opgave 40 per e-mail naar redactie@vlakaf.be of in de brievenbus van het redactiesecretariaat in 
de Karmenhoek. Wie het juist heeft, krijgt een eerste ticket voor het boek ‘Hansbeke. Dubbelportretten’ van 
Koen Degroote. Het wordt je eigendom met vier juiste antwoorden.   
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Zjeraar: ‘Tes wadde datie 

vrewekleern zoveel 

dierder zijn hé!'
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Tachtigers 

Op zekere leeftijd heeft iemand heel wat te vertellen over het leven. Onze tachtigers zijn geboren tijdens de 
Tweede Wereldoorlog, maar daar weten ze niet veel meer van. Ze hebben hard moeten werken om er te komen 
en iets meer luxe te verwerven dan hun ouders. Vandaag leven ze in een wereld waar de veilige bescherming 
van de eigen cultuur lijkt weg te smelten, onomkeerbaar. Ze vertellen over een tijd met de komst van televisie, 
computer, gsm, internet, en druk autoverkeer. Van hun verhaal willen we een blijvende getuigenis maken. In de 
lijn van de grote literatuurstroming op het einde van de 19de eeuw, zetten zij hun getuigenis op papier. 

We moesten aandringen 
om dit gesprek mogelijk te 
maken. Lucien vond dat 
hij als podiumbeest al 
genoeg in de belang-
stelling had gestaan en het 
nu niet meer hoefde. Met 
zachte druk konden we 
toch een interview regelen 
ten huize Cardijnlaan 78. 
We zitten buiten in de 
schaduw en vrouw Odette 
brengt zoute koekjes, 
kaasblokjes en mosterd op 
tafel. Het belooft een 
pikant gesprek te worden. 

Altijd een dwarsligger geweest 

Ik ben een rasechte Hansbekenaar, geboren in het 
huis te velde op Rokouter, nu Rostraat 38. Ik lag in 
stuitligging, mijn armen bleven steken. Ik ben dus 
van in het begin een dwarsligger geweest (lacht 
hartelijk). Mijn geboorte verliep niet zachtaardig met 
vroedvrouw Madeleine Van Daele. Dokter Dewaele 
kwam met zijn fiets door de ondergesneeuwde 
kouterslag op 29 januari 1943. Ik had mijn armpje 
gebroken en dat moest gespalkt worden met karton! 
Het resultaat is nog zichtbaar in mijn oksel. 

Mijn vader Cyriel was boerenknecht, moeder 
Angeline Van Ooteghem kwam uit die grote 
Hansbeekse familie. Er waren al twee oudere 
zussen: Maria werd in 1934 geboren en woont in 
Landegem, Marie-Louise is twee jaar jonger. Toen ze 
21 jaar was, trad ze in als kloosterzuster van Sint-
Jozef in de kliniek Heilige Familie in Gent. In de 
volksmond was dat Den Briel en nu Sint-Lukas. Mijn 
oudere broer Antoine ging naar Merendree wonen 
maar stierf veel te vroeg op 40-jarige leeftijd door een 

hartfalen. Na mij werd Gabriël geboren in 1946. Hij 
woont in de Eikendreef in Merendree en is net als 
Antoine met een zus Van den Berge getrouwd. 

Tijdens de oorlog begon mijn vader een handel in 
geprepareerde haring. Met een triporteur en 
trekhond had hij een ronde in Hansbeke om huis aan 
huis te verkopen. Toen ik zeven jaar was, verhuisden 
we naar de Kleine Heirenthoek in Landegem, vlak 
tegenover het huidige grote aardbeienbedrijf. Hier 
begon moeder een winkel met kruidenierswaren en 
breidde vader zijn ronde uit met ingeblikte vis zoals 
sardienen en pilchards. In 1954 verhuisden we terug 
naar Hansbeke: Dorp-Zuid 49, nu Reibroekstraat 22. 
Twee jaar later kocht vader een kleine camionette 
van het merk Opel om zijn ronde te doen en ook 
daar hield moeder een kruidenierswinkel open. 

De school als gevangenis 

In de kleuterklas zat ik eerst bij Zuster Idonie, daarna 
bij Zuster Evarilda. Ik was nogal eens een beetje 
deugniet en moest vooraan op de trede op mijn 
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knieën zitten. De zuster had blote voeten in haar 
sandalen en ik kon het niet laten om aan haar grote 
teen te kriebelen. Er volgde een schop met haar 
voet. Zo kreeg ik ook een klets op mijn kaak omdat 
mijn zus Marie-Louise, een halve knechtjongen, op 
een middag mee gevoetbald had met de jongens in 
de Nevelestraat. Het eerste en tweede leerjaar zaten 
we nog aan het klooster boven in het vroegere 
ingangsgebouw, de hinnenroest, bij zuster Edegarda. 
Samen met Theo De Schuyter, Robert Janssens en 
Eric Van Vynckt was ik een van de betere leerlingen. 
Ik gaf eens keer een goed antwoord en kreeg van de 
zuster een peer als beloning. Tijdens de speeltijd at 
ik die op maar een bij straalde mij. Ik gooide de peer 
weg en kreeg er een terug van de zuster op mijn 
kaak. De opvoedingsstijl in het onderwijs was 
strenger dan vandaag! 

In de tweede graad van de jongensschool in de 
huidige gemeentezaal zat ik eerst bij meester Robert 
Leenknecht. Hij kwam van de school in Meigem en 
was nog nieuw in Hansbeke. Hij was blijkbaar niet 
juist geïnformeerd want ik belandde op de achterste 
bank bij de jongens die dubbelden en eindigde dat 
jaar bij de vier laatsten van de klas. In het vijfde 
leerjaar bij Albert De Craene zat ik op de eerste bank 
en had ik terug een goed rapport. Onderpastoor 
Alfred Janssens organiseerde met de Eucharistische 

Kruistocht jeugdtoneel en ik speelde koning 
Pimpelpom, mijn eerste acteerprestatie. Na het 
zesde leerjaar ging ik naar Sint-Gerolf in Aalter. Ik heb 
het maar twee jaar volgehouden, ik voelde het aan 
als een gevangenis, ik wou vrijheid. Ik zocht werk … 

Via Etienne De Vreese kwam ik terecht in een 
kaderfabriek in Gentbrugge, in 1957. Ik heb er acht 
jaar gewerkt, tot 1965. In ’62-’63 deed ik mijn 
legerdienst. Tijdens mijn opleiding in Turnhout leerde 
ik met een vrachtwagen rijden. Daarna in het Duitse 
Lüdenscheid moest ik met een Amerikaanse 
vrachtwagen rijden die 13 ton woog en 7 ton kon 
laden. Hij verbruikte een liter benzine per kilometer. 
Als ik naar Vogelsang moest rijden had ik twee tanks 
van 75 liter nodig … 
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Een boel engagementen 

Na mijn legerdienst schreef ik mij in aan de academie 
voor schone kunsten in Gent voor decorontwerp, 
lettertekenen en reclame. Dat heb ik twee jaar 
gedaan. Ik volgde ook schriftelijke cursussen van het 
ministerie van onderwijs om mijn schoolloopbaan 
toch nog tot een goed einde te brengen. Daarnaast 
had ik veel engagementen in mijn vrije tijd. Zo 
vormde ik met onderpastoor Janssens in 1960 het 
patronaat om tot chirogroep Sint-Paul. Ik ging in de 
leer bij de Chiro van Merendree, met de gebroeders 
Lootens en Marc De Greve in de leiding.  We 
bouwden in de tuin van de onderpastorie, 
Hansbekedorp 23, een jeugdheem met toegang 
langs de Kattewegel. Janssens had ook een 16mm 
filmprojector. Hij organiseerde filmavonden op 
zaterdag- of zondagavond voor volwassenen in de 
oude melkerij en ’s namiddags voor de kinderen. 
Ernstige films maar ook komische met Charlie 
Chaplin of Laurel en Hardy, den dikke en den dunne. 
Eerst was broer Antoine zijn vaste filmoperateur, 
daarna werd ik dat. 

Als 15-jarige had meester Leenknecht mij 
overtuigd om bij de toneelbond te gaan. Hij had 
gezien dat ik acteertalent had. Ik bedacht zelf ook 
sketches. Zo trad ik eens op als clown met zotte 
goocheltrucs in Merendree. Broer Gabriël riep me 
de zaal binnen en bezorgde mij een plaats naast 
een meisje in de zaal op een vrijgehouden stoel. 
Ik zat naast Odette Martens en na de voorstelling 
bleven we nog wat napraten… ’s Anderdaags 
zaten we samen op de trein naar Gent en onze 
trein rijdt nog… We zijn nu 57 jaar getrouwd. 

Op een keer hadden we afgesproken om samen 
naar de halfvastenfoor in Gent te gaan. Onder-
pastoor Janssens had me echter nodig om met 
de micro een activiteit van de Boerenbond op 
sportplein Borluut te presenteren. Ik koos voor 
Odette en Janssens kon dit niet goedkeuren. 
Daarop heb ik mijn ontslag als chiroleider 
gegeven. 

Sparen voor een gezin 

Via een buurman in de Reibroekstraat kreeg ik in 
1965 de tip om mee te doen aan een examen op 
de hoofdzetel van de Algemene Spaar- en 
Lijfrentekas. Ik was geslaagd en spoorde zes jaar 

met de trein naar Brussel. Ik begon als lagere 
bediende maar via interne cursussen en examens 
kon ik promotie maken. Van ’71 tot ’76 werkte ik in 
het agentschap van Eeklo en daarna 12 jaar in het 
éénmanskantoor van Knesselare. In 1988 ‒ ik was 
volop bezig met de fusie van de twee voetbal-
ploegen, De Waterhoens en De Blijvers ‒ werd ik 
adjunct-directeur in Deinze, tot 1995. De ASLK werd 
door premier Dehaene verkocht aan Fortis. Het was 
gedaan met de staatsambtenaren met een stijgend 
barema door die privatisering. Op 52 jaar kon ik 
uittreden, met kans om nog terug opgeroepen te 
worden. Dat is inderdaad gebeurd: bijna drie jaar 
lang moest ik kantoren van de Nationale Maat-
schappij voor Krediet aan de Nijverheid in de uithoek 
van West-Vlaanderen begeleiden om opgenomen te 
worden in de Fortisgroep. Toen ik zestig werd, kon ik 
op pensioen. 

Odette en ik trouwden op 7 mei 1966. We gingen 
zes jaar in een huurhuis op Zande wonen tot 
Volkshaard hier de wijk bouwde. Bart werd geboren 
in 1967 en woont met Veronique Van Oost in de 

Vlakaf juli 2023  27

Lucien Cleppe



Diepestraat in Merendree. Hun kinderen zijn Robin 
(°1995), Maren (°1997) en Joren (°2002). Tanja is van 
het jaar ’69 en getrouwd met Rudy Lievens. Met 
Maura (°2001), Erin (°2003) en Roan (°2006) wonen 
ze in Wallebulk te Bellem. Bart wordt binnenkort 
grootvader en wij dus overgrootouders. 

Ik ben lang actief geweest in de toneelbond als lid en 
twee periodes als voorzitter. Daarnaast speelde ik 
veel monologen op basis van verhalen van Cyriel 
Buysse en Ernest Claes, leuke dingen uit oude 
literatuur. Voor de techniek werd ik geholpen door 
Irené Hallaert of Robert Janssens. Door de 
coronaperiode is hier een einde aan gekomen. Rond 
2010 speelde ik ook mee in de trilogie Familie 
Goetgebuer, een film van Peter De Kemel uit Deinze. 

Net voor we vertrekken maakt Lucien er ons nog 
attent op dat de gedenksteen bij het binnenkomen 
van de Cardijnwijk bij de heraanleg van het kruispunt 
in de verkeerde richting geplaatst werd “Misschien 
iets voor Alziend Oog?” gniffelt hij. 
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Tafeltoeren 

Tuupetegoare nodigt je uit 
op hun langste 
(picknick)tafel! 

Bestel je APEROBOX bij 
Mieke's Superetje (09 371 
94 94) en ga op zoek naar 
deze mooie plek. Neem 
plaats en geniet. 

In de box zit ook een 
kaartje met een leuke 
Hansbeekse fiets- of 
wandelroute.  
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Kermis in Hansbeke! 
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K.T. NIET VERSAGEN HANSBEKE JONGEREN 

Who the f*ck is Alice? 
Alice wordt de oren van haar 
kop gezaagd: vader, moeder, 
zus, leraar, agent,… allemaal 

lijken ze wel een deeltje van 
haar te willen! Dus vliegt Alice – halsoverkop – een 
konijnenhol in, weg, weg, weg van al die vervelende 
mensen, het schattige konijn achterna!  
Daar wordt ze opnieuw de les gespeld door allerlei 
vreemde wezens. Ze mag dit niet, ze mag dat niet - 
ze moet zus, ze moet zo… De verwijten vliegen haar 
rond het hoofd: ze is te dom, te dik, te stom, niet 
goed snik… Niemand wil haar helpen de weg naar 
huis terug te vinden. Iedereen trapt haar liever nog 
wat dieper in de stront – en soms ook wel in wat 
slagroom.  
Toch gaat Alice moedig verder, het konijn achterna, 
tot ze op het tuinfeest van de Hartenkoningin 
belandt. Daar zijn al die vervelende figuren ook 
aanwezig! En deze keer worden haar niet alleen de 
oren van de kop gezaagd, maar dreigt ze meteen 
haar hele hoofd te verliezen! De beul zwaait al gretig 

met de bijl om aan de hartenwens van de Koningin 
te voldoen… 
Om haar hoofd te redden moet Alice slechts één 
‘simpele’ vraag beantwoorden: Who the f*ck is 
Alice? 

Auteur: Carlos THEUS 
Regie: Pieter VANHOLME 
Met: Tine Boone, Joren De Brabander, Hanne 
Deloof, Zaïna De Vreese, Anthe De Wispelaere, 
Tibbe De Wispelaere, Ambrynn Dhondt, Layton 
Dhondt, Zoë Duprez, Annabel Goubaud Morales, 
Ada Huysmans, Okaj Karaca, Féline Pollet, Jules Van 
Den Berghe, Maarten Vandersteene, Elize Van 
Eeghem, Jasper Van Stechelman, Jenne Verleyen, 
Ode Vermeulen 
  
Locatie: Gemeentezaal Hansbeke 
Data: vrijdag 1, zaterdag 2, vrijdag 8 en zaterdag 
9 september 2023, telkens om 20.00 u. 
Inkom: volwassenen € 9, jongeren tot 16 jaar € 7 
Reserveren: www.nietversagen.be of 0474 61 27 10 
(Stefanie Clement) 
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Vrijdag 1 en zaterdag 2 september  

Verlichte boerderijtocht Hansbeke en Bellem  

Voor hun 11de editie zetten de pittoreske dorpen 
Hansbeke & Bellem hun beste beentje voor. Ze 
tonen zich op hun mooist, tijdens een idyllische 
fietstocht van 20 km langs sfeervol verlichte huizen, 
tuinen en boerderijen. Animatie en streekproducten 
op alle stopplaatsen. De deelnemers kunnen 
meedoen aan de wedstrijd ‘De mooist verlichte 
fiets’.  
Starten vanaf 20 uur – afstand 20 km – Inschrijving 
6 euro/pers. 

Start & stopplaats: Grond- en afbraakwerken 
Guido De Brabander Vaartstraat 19 Hansbeke 
Start & stopplaats: Melkveebedrijf familie Van den 
Berghe Markettestraat 6 Bellem 
Start & stopplaats: Dier- en tuincentrum 
Schelstraete Biebuyckstraat 66 Nevele 

Info of vragen: 0479 82 21 46  
of www.verlichteboerderijtocht.be

http://www.nietversagen.be
http://www.verlichteboerderijtocht.be


OPROEP 

Toneelvereniging Niet Versagen Hansbeke is één 
van de verenigingen die op 8 oktober zal 
deelnemen aan de cultuurmarkt van Afrit 12. 

Het is de bedoeling om enkele korte stukjes te brengen, zowel met onze jongeren als met de 
volwassenen. Een ideale gelegenheid voor elke Hansbekenaar die altijd al eens op de planken 
heeft willen staan, maar een volledige avond wat van het goede te veel vond. 

Bij deze doen we graag een oproep tot iedereen die eens (zelfs letterlijk!) mee op de kar wil springen. 
Voel je iets kriebelen of ben je een aanstormend talent, aarzel dan niet contact op te nemen met het bestuur 
via r.vanlandtschoote@scarlet.be of kurt.demeester@scarlet.be, en een mooie ervaring ligt in het vooruitzicht. 

KT Niet Versagen Hansbeke 

Feest in de Molensteenstraat 
op vrijdag 30 juni! 
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Zjeraar: ’Est in 't 

Ansbeeks? Anders 

doek mee!’

mailto:r.vanlandtschoote@scarlet.be
mailto:kurt.demeester@scarlet.be
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Nieuws van de redactie

Artikels of andere bijdragen (bv. lezersbrieven) moeten binnen zijn bij de redactie  

vóór 20 augustus 2023, via redactie@vlakaf.be

Oproep: Zjaloezigen Zjeraar 2023? 

In 2022 vierden we de Mooimakers, met Marleen Van 
Ooteghem en Hugo Schaeck als gangmakers. Maar wie 
wordt er de Zjaloezigen Zjeraar van 2023? 

Ook dit jaar gaan we naarstig op zoek naar een waardige 
Zjeraar en doen we weer beroep op onze lezers om 
kandidaten voor te stellen. Wat zijn de criteria? Een Zjeraar 
zet zich ongebreideld in voor Hansbeke, zonder hem/haar 
zou ons dorp niet hetzelfde zijn. Iedereen mag genomineerd 
worden, individueel, als koppel of een vereniging. We zien 
ook graag een korte toelichting waarom je iemand 
nomineert. Politici komen nog altijd niet in aan-merking. 

In september maken we de winnaar bekend en op de kermiszondag, 8 oktober, zetten we 
die extra in de bloemetjes.  

Voorstellen kunnen vóór 21 juli naar redactie@vlakaf.be gemaild worden of bezorg ze aan 
één van de redactieleden.

Afscheid uit de redactie: Jan Debackere 

Onlangs liet Jan ons weten dat hij niet langer aansluit bij de redactie 
van Vlakaf. Hij was redactielid sinds maart 2020. Als journalist bij De 
Morgen had hij natuurlijk de know how. 

Professionele redenen en o.a. z'n engagement bij Tuupetegoare 
deden hem beslissen om niet langer redactielid te zijn.  

Vanuit de redactie hebben we natuurlijk begrip voor zijn beslissing, 
en willen we hem van harte bedanken voor zijn bijdrage. 

mailto:redactie@vlakaf.be
mailto:redactie@vlakaf.be
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Nieuwe inwoners 

Kris De Waele en Annelies Santens en kinderen van Oude Hofstraat 31 Vosselare naar Hammestraat 15B, 
sinds 1 april 

Verhuisd  

Jan-Willem Maes en Sofie Mattheeuws met Juliette en Madeleine van Nevelestraat naar Boerestraat 16A, 
sinds 15 mei 

Gestorven 

Julien Botterman, levensgezel van Wendy De Baets, Reibroekstraat 86, ° Aalter 9 mei 1956, † UZ Gent 12 
mei 

Diana Laroy, Hoogstraat 157 Lokeren, zus van Roger, Reibroekstraat 83, ° Landegem 28 april 1944, † 
Lokeren 22 mei, trouw Vlakaflezer 

Suzanne Van de Weghe, echtgenote van Robert Leenknecht († 2017), voorheen Reibroekstraat 8, ° 
Monceau-sur-Sambre 1 augustus 1928, † WZC Veilige Have Aalter 11 juni 

Daniël Van Parys, echtgenoot van Georgette De Smul, Molensteenstraat 8, ° Ruiselede 1 maart 1936, † 
AZ Maria Middelares Gent 16 juni 

60 jaar huwelijk 

Robert (Bob) Dhaenens en Godelieve Onderbeke, Hansbekedorp 37A,  op 30 mei 1963.  

Godelieve, onze Vlakafverspreidster in Hansbekedorp, samen met Bob en hun familie op het feest op 4 
juni. 

Alle nuttige informatie mag doorgegeven worden aan je verspreider of aan redactie@vlakaf.be

mailto:redactie@vlakaf.be
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Alziend oog

Kardinaal Cardijn spreekt alleen voetgangers toe...

Redactieadres	 	 Frank Langeraert	 Karmenhoekstraat 7 9850 Hansbeke 

Redactie	 	 	 Miguel Berteloot       Veerle Dhont    Frank Langeraert 

	 	 	 Koen Persyn	 Bram Temmerman    Zjeraar 

Werkten mee	 	 Greet Conix    Jan Darthet    Robert De Blaere    Peter de Groote    Evelien De Keukeleire        	         

	 	 	 Eleke Langeraert    Liesje Stubbe    Kerngroep Afrit 12    Friet Verthriest 

Organisatie verspreiding	 Georgette De Ketelaere    Riet Kersse 

	 	 	 Ludwina Van de Walle      Marleen Van Ooteghem 

Oplage	 	 	 840 exemplaren - tweemaandelijks 


